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NA ZASMIATIE 

Sedliak so synom zbierajú zrelé ovocie v záhrade.  
Syn sa pýta: 
- Čo bude z toho ovocia, otec? 
- No, ak sa mamka uzdraví, tak lekvár, ak nie, pálenka. 
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Rastú nám talenty 
 
Lyžovanie  má v našej obci bohatú tradíciu. Boli 
roky, v ktorých sa na Ahoji lyžovalo nielen 
v zime, ale i v lete  na tráve. Tešíme sa, že nám 
rastú talenty trávového lyžovania, ku ktorým 
nepochybne patrí  Alex Jánoška, žiak II. triedy  
našej základnej školy. 
Trávovému lyžovaniu sa začal venovať  pred 
dvoma rokmi a už má za sebou niekoľko pretekov 

v Česku. Tento mesiac dosiahol   výborné umiestnenie na pretekoch 
v trávovom lyžovaní v českej Hornej Lhote: 2. miesto v slalome, 2. 
miesto v obrovskom slalome, 3. miesto v superobrovskom slalome.  
Alexovi blahoželáme a želáme mu veľa takýchto výborných výkonov. 
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Nočná súťaž hasičov  
o putovný pohár starostu obce 

 

      V noci z 19.6. na 20.6. sa konal na futbalovom ihrisku v Banke 
už šiesty ročník tejto zaujímavej súťaže. Už pred zotmením sa 
ihrisko zaplnilo družstvami hasičov, množstvom občanov 
a fanúšikov. Nasledovala prezentácia, nástup družstiev a oficiálne 
otvorenie súťaže, ktoré uskutočnil riaditeľ súťaže Ing. Milan Bača. 
Hlavný rozhodca p. Miroslav Piták vyhlásil jasné pravidlá a pokyny 
pre družstvá a starosta obce Ing. Jaroslav Janeček srdečne privítal 
všetkých dobrovoľných hasičov na bananskej pôde.  
      Svoje hasičské schopnosti si medzi sebou meralo 9 družstiev 
mužov a dve družstvá žien. Boli to dobrovoľné hasičské zbory: 
Banka, Moravany nad Váhom, Lúka nad Váhom, Svrbice, 
Drahovce, Hrádok, Radošina, Kúpele Piešťany a Dvorníky. Súťaž 
bola dramatická až do samotného konca. Súťažilo sa v dvoch 
útokoch a do umiestnenia sa družstvám počítal čas z lepšieho 
útoku. Domácim hasičom sa nevydaril prvý útok. O to viac ich 
fanúšikovia povzbudzovali v druhom útoku. No i napriek 
bojovnosti nesplnili očakávania fanúšikov a skončili na siedmom 
mieste. 

     1. miesto a putovný pohár  
získalo družstvo mužov 
z Drahoviec /na fotografii/ 
s vynikajúcim časom oproti 
ostatným družstvám. 2.miesto 
získali Moravany  nad 
Váhom a 3. miesto si 
vybojovali hasiči zo Svrbíc. 
     Prvenstvo medzi ženami 
patrilo Moravanom nad 
Váhom a druhé miesto ženám 
z Lúky. 

    I napriek chladnej noci hasiči dokázali svoje kvality 
a pripravenosť zasahovať i vo vážnych život ohrozujúcich 
situáciách. Svojimi výkonmi pripravili fanúšikom množstvo 
prekvapení a zážitkov. 
     I keď sa našim hasičom v tomto ročníku nedarilo, patrí im 
poďakovanie za ich športový výkon a bojovnosť. O to viac 
úspechov im želáme pri skutočných hasičských zásahoch. Nech 
vždy dokážu, že sú pripravení účinne a včas zasiahnuť. 
    Všetkým, ktorí sa podieľali akýmkoľvek spôsobom pri 
organizovaní súťaže, ďakujeme a tešíme sa na ďalší ročník. 
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JEDINEČNOSŤ  
OBECNEJ TRADÍCIE 

 

      Stavanie oltárikov na sviatok 
Božieho tela nie v božom chráme, ale 
priamo v uliciach  preslávilo  našu 
obec v širokom okolí. 
      I tento rok vo štvrtok 3. júna, vďaka 
kresťanskej spolupatričnosti našich 
veriacich, zdobili obec štyri oltáriky. 
Deň pred tým sa síce zdalo, že počasie 
nedovolí stavbu oltárikov, ale nakoniec 
božia sila zvíťazila.  Už od skorého 
rána sa ľudia dobrej vôle pustili do ich 
stavania. Do tejto práce vložili všetky 
sily, zručnosti, fantáziu a estetické 
cítenie. V podvečer, keď sa sprievod 

veriacich pohol z Kostola sv. Martina obcou, čakali na veriacich štyri 
zastavenia na známych miestach pri  krásnych oltárikoch, kde sa konali 
modlitebné bohoslužby. Celou obcou sa šírila prenikavá vôňa kvetov 
a materinej dúšky, ktorá dotvárala atmosféru  sviatku Božieho tela. 
     Touto cestou ďakujeme všetkým obetavým veriacim, ktorí sa 
akýmkoľvek spôsobom podieľali na stavbe a  výzdobe oltárikov. 
Poďakovanie patrí aj hudobníkom Inovčanky a spevákom. Nech tradícia 
tohto kresťanského sviatku v našej obci nikdy nezanikne. 

-tj- 

 

Alegria (zo španielskeho slova radosť, veselosť, jasanie) -  
slovo, ktoré opisuje naše pocity. No čím bližšie je koniec nášho 
pôsobenia na tejto škole, tým viac sa nás zmocňuje smútok 
s ňou zmiešaný. Pretože deväť rôčkov, ktoré sme trávili deň čo 
deň, prebehlo ako voda. Dnes čakáme na posledné zvonenie  
školského zvonca. 
 Veľa pekného sme spolu prežili. Dlho sme spolu chodili 
a stretávali sa. Každý sme boli iný, no s rovnakým cieľom – 
dostať sa na vysnívanú strednú školu. Nie vždy nám bolo do 
smiechu, a to hlavne pred skúškami.  Napriek tomu bolo to 
najkrajšie obdobie. Naučili sme sa vážiť si lásku, porozumenie 
i priateľstvo. Počas týchto deviatich rokov si každý našiel svoju 
cestu, po ktorej sa rozhodol ísť, a stále napreduje. 
 Boli to časy radosti, šťastia i driny. Rok po roku 
odovzdávajú deviataci žezlo ôsmakom, ktorí ani netušia, čo ich 
čaká. Tak je čas, aby sme aj my prenechali trón deviatakov 
napospas osudu. Náš čas vypršal! 
 Ďakujeme učiteľom za trpezlivosť a snahu. Mali s nami veľa 
trápenia, ale nie vždy to bolo naschvál. Ďakujeme za vedomosti, ktoré nám odovzdávali.  
 Každý z nás vie, že tento okamih sa už tak skoro nezopakuje a tak nezostáva nič iné ako rozlúčiť sa, otvoriť oči a vykročiť na vlastnú cestu životom. Učilo 
sa nám tu dobre a určite na túto školu nikdy nezabudneme.                             

Rozlúčka Rozlúčka Rozlúčka Rozlúčka     
so základnou školouso základnou školouso základnou školouso základnou školou        

Na fotografii: 1. rad zľava:  P. Sojka, L. Haring, J. Mihok,  M. Svitková,  D. Strečanská,  K. 
Horváth, O. Mikuš, 2. rad zľava: D. Jančovič,  P. Filo, M. Branderský, K. Hussein, D. 
Gotthardt, M. Jankech, Ľ. Gono, triedna učiteľka Mgr. M. Adamčová. 

Deviataci 

 Z dôvodu havarijného stavu obecnej budovy - hudobnej školy, ktorá 
slúžil hlavne členom dychovej hudby Inovčanka na nácvik a slúžila do 
r. 2008 ako pobočka ĽŠU, rozhodlo obecné zastupiteľstvo 
zrekonštruovať túto budovu a podľa 
možnosti  zachovať jej pôvodný 
vzhľad. Z dôvodu nie dobrého stavu 
celej budovy bol spracovaný 
kompletný statický posudok, ktorý 
určil, ktoré nosné prvky budovy je nutné vymeniť, sanovať, prípadne 
spevniť. 
 Rekonštrukcia budovy hudobnej 
školy začala rekonštrukciou strechy, 
kde bolo nutné, podľa posudku statika, 
vymeniť časť poškodených nosných 
trámov krovu, kompletne vymeniť 
latovanie a strešnú krytinu. Strešná 
krytina vzhľadom na stav budovy 
nesmela byť „ťažšia“ ako pôvodná 
krytina a okrem toho musela 
zodpovedať i historickému duchu 
budovy. Tomuto kritériu zodpovedala 
iba odľahčená krytina bobrovka, 
vyrábaná v Českej republike, ktorá bola nakoniec na výmenu strešnej 
krytiny i použitá. Súčasne s rekonštrukciou strechy prebiehali i práce na 
statickom spevňovaní nosných múrov, zvlášť severného krídla, kde boli 
zreteľné príznaky sadania budovy s rozsiahlymi prasklinami. 
Rekonštrukčné práce realizovala firma Raving pod vedením Ing. 
Miroslava Kotulu. 

Po výmene strešnej krytiny a statickom spevnení budovy sa 
v prestavbe pokračovalo na jeseň 2009 kompletnou obnovou 
vnútorných priestorov. Výmenou okien, dverí a neskôr i rekonštrukciou 

vonkajšej fasády. V budove bola 
kompletne vymenená elektrická 
inštalácia, osvetlenie, podlahy, bolo 
vybudované nové sociálne zázemie, 
kuchynka a plynové kúrenie. Celá 

budova bola dôkladne odizolovaná od zemnej vlhkosti.  
Po rekonštrukcii hudobnej školy boli v tomto roku obnovené 

i priestory za hudobnou školou, 
využívané dovtedy ako skladisko 
materiálu. Tu vznikli nové priestory, 
ktoré je v prípade nutnosti možné 
využiť ako núdzové ubytovanie. 
Rekonštrukčné práce boli ukončené 
v máji 2010, kedy budova dostala nový 
vonkajší šat – novú fasádu. 
Celý komplex v areáli materskej školy 
tak utvára dôstojný jednoliaty celok so 
zachovaním pôvodnej architektúry. 
Vnútorné priestory bývalej pobočky 

ĽŠU slúžia opäť členom dychovej hudby Inovčanka, na skúšky 
a prípravu vystúpení. Zrekonštruované priestory je možné využiť i na 
ďalšie aktivity združení a organizácií pôsobiacich v našej obci. 

V krátkej budúcnosti v závislosti od finančných možností plánujeme  
pokračovať v rekonštrukcii budovy materskej školy, ktorá nevyhnutne 
potrebuje výmenu okien a opravu fasády. 

Rekonštrukcia hudobnej školy 

Starosta obce 

Klub Ski Ahoj Banka  

pripravuje oslavy 

30. výročia lyžovania 30. výročia lyžovania 30. výročia lyžovania 30. výročia lyžovania     

na AHOJIna AHOJIna AHOJIna AHOJI    

v dňoch 14. v dňoch 14. v dňoch 14. v dňoch 14. ---- 15. 8. 2010 15. 8. 2010 15. 8. 2010 15. 8. 2010    

Podrobný program osláv bude uverejnený  

v budúcom čísle Hlásnika. 



 

 

Výsledky volieb 
 

Dňa 12. 06. 2010 sa konali voľby do Národnej rady  Slovenskej 
republiky. Počet zapísaných voličov v zozname v oboch volebných 
okrskoch bolo 1844, počet zúčastnených voličov bolo 1110. Počet 
platných odovzdaných hlasov bolo 1095. 
Jednotlivé strany dostali nasledovný počet hlasov: Európska 
demokratická strana – 1, Únia – Strana pre Slovensko – 5, Strana 
rómskej koalície – 0, Paliho Kapurková – 4, Sloboda a Solidarita – 
166, Strana demokratickej ľavice – 28, Strana maďarskej koalície – 0, 
Ľudová strana HZDS – 56, Komunistická strana Slovenska – 4, 
Slovenská národná strana – 60, Nová demokracia – 7, Združenie 
robotníkov Slovenska – 2, Kresťanskodemokratické hnutie – 106, 
Ľudová strana naše Slovensko – 12, SDKÚ - DS – 195, AZEN – 0, 
SMER – 414, MOST – 35. 
 

Projekty 
 

V priebehu mesiaca jún Obec Banka podpísala zmluvu 
s Ministerstvom výstavby regionálneho rozvoja SR o poskytnutí 
nenávratného finančného príspevku (NFP) na revitalizáciu centrálnej 
zóny obce Banka vo výške 920 413 eur.  
V júni 2010  Obec Banka podala tri žiadosti o nenávratný finančný 

príspevok. Po neúspešnej žiadosti o NFP podanej v roku 2009, bola 
opakovane spracovaná a podaná  žiadosť  o NFP na „Rekonštrukciu 
verejného osvetlenia v obci Banka“. V rámci  žiadosti bola 
predložená  projektová dokumentácia, na základe ktorej by  malo byť 
v obci vymenených 134 ks svietidiel, 4 rozvodné skrine pre verejné 
osvetlenie a časť  voľných elektrických  vodičov by mala byť  
nahradená samonosným káblom. Celkový inštalovaný príkon 
osvetľovacej sústavy v obci  by sa mal rekonštrukciou znížiť z 29,8 
kW na 18,6 kW. Požadovaná výška NFP činí 263 000 eur.  
Na ministerstvo životného prostredia boli podané v júni  dve žiadosti 
o NFP a to žiadosť na  vybudovanie a prevádzku „Zberného dvora 
v obci Banka“ a na „Prevádzku na zhodnocovanie biologicky 
rozložiteľného odpadu v obci Banka“. 
Súčasťou žiadosti o vybudovanie a prevádzku „Zberného dvora v obci 
Banka“ je projektová dokumentácia zberného dvora, ktorá rieši nielen 
výstavbu zberného dvora, ale  i prevádzku. V zbernom dvore budú   
umiestnené   veľkoobjemové kovové   kontajnery  na:  sklo, plasty. 
pneumatiky, stavebný materiál, papier, handry a na veľkoobjemový 
odpad. Súčasťou zberného dvora má byť  i nákladné vozidlo určené na 
prevoz kontajnerov.  Požadovaná výška NFP na vybudovanie 
a prevádzku  zberného  dvora  je cca 293 000 eur. 
   Priamo na prevádzku zberného dvora by mala nadväzovať  
„Prevádzka na zhodnocovanie biologicky rozložiteľného odpadu 
v obci Banka“. Súčasťou prevádzky je spevnená plocha a zariadenie 
na výrobu kompostu,  stroje a zariadenia  na  drvenie konárov, odvoz 
drevoštiepky, atď. Požadovaná výška NFP činí 494 000 eur.  

Obecný úrad informuje 

Medzi významné osobnosti našej obce patrí nepochybne aj 
bývalý starosta Banky, kultúrny a osvetový pracovník, 
dlhoročný muzikant dychovej hudby pán Gašpar Haring. 
Právom mu bol minulý rok udelený Pamätný list pri 
príležitosti osláv 800. výročia prvej písomnej zmienky 
o našej obci. 
 

   GAŠPAR HARING  (77) 
 

Môžeš občanom obce v krátkosti priblížiť Tvoje pôsobenie vo funkcii starostu? 
   Na tak malom priestore sa to skutočne všetko vymenovať nedá. Do roku 1995 sme 
boli súčasťou mesta Piešťany ako jeho mestská časť. Po udalostiach, ktoré nastali po 
roku 1989, vznikla nielen myšlienka, ale aj aktívna činnosť na osamostatnenie Banky. 
To sa podarilo a na základe rozhodnutia väčšiny obyvateľov Banky som sa stal 
starostom obce, čo trvalo bezmála dve volebné obdobia. Samotné osamostatnenie 

nebolo ľahkou záležitosťou, pretože súviselo 
s obrovským množstvom administratívnej 
práce. 
Je o Tebe známe, že v obci si bol, ale ešte 
aj si aktívny v rôznych oblastiach 
spoločenského života. Môžeš nám to 
priblížiť? 
   Už v mladosti, ale aj neskôr som rád 
navštevoval, ale aj organizoval rôzne obecné 
zvyklosti, ako napríklad maškarné plesy, 
karnevaly, zábavy a oslavy sviatkov všetkého 
druhu. Keď bola Banka mestskou časťou 
Piešťan, bol som za obec poslancom 
Mestského úradu v Piešťanoch, až do 

osamostatnenia. Deväť rokov som bol predsedom rodičovského združenia na škole 
a tri volebné obdobia predsedom občianskeho výboru na Banke. 
   Medzi Tvoje prioritné záľuby patrí hudba. Hudba dychová, ktorej si 
 upísaný už celých 63 rokov. Je to úctyhodný počet rokov. 
   Áno, je to pravda. S hudbou som začal v roku 1947, keď som mal pätnásť rokov. 
Od tej doby sa dychová hudba pre mňa stala drogou a sprevádza ma po celý 
doterajší život. Verím, že ma táto záľuba neopustí. 
   Pri podobných rozhovoroch dávam respondentom aj obligátnu 
 otázku: Čo odkážeš dnešnej mladej generácii pre ušľachtilý a dobre 
 fungujúci život? 
   Aby mladá rodina bola ctižiadostivá, statočná a odhodlaná žiť a pracovať vo 
všetkom v prospech svojich detí, aby spoločne zdieľali radosť zo života. 
 

J. Benka 
Pokračovanie v budúcom čísle 

Galéria  vyznamenaných  Galéria  vyznamenaných  Galéria  vyznamenaných  Galéria  vyznamenaných      
pri  príležitosti  800. výročia  obce  Banka pri  príležitosti  800. výročia  obce  Banka pri  príležitosti  800. výročia  obce  Banka pri  príležitosti  800. výročia  obce  Banka     

17. Obec Banka v 18. storočí –  
2. časť (kúpele) 
  

 V 1. polovici 18. stor. sa liečenie 
v tunajších kúpeľoch uskutočňovalo naďalej 
primitívnym spôsobom. Gróf Juraj Erdődy, 
ktorý bol vlastníkom kúpeľov, nezačal ešte 
s výstavbou kúpeľných objektov. Chorí sa 
kúpali pod holým nebom a používali 
kúpacie jamy, ktoré boli vyhĺbené pri 
rieke, buď na strane Banky, alebo na 
strane Teplíc na dnešnom Kúpeľnom 
ostrove. 
    K výstavbe prvých kúpeľných budov 
a bazénov sa pristúpilo až v 2. polovici 18. stor. 
Prvé dve drevené kúpeľné budovy dal okolo 
roku 1775 postaviť gróf Ján Nepomuk Erdődy 
a to na dnešnom Kúpeľnom ostrove v blízkosti 
termálnych prameňov. Možnosti výstavby 
kúpeľných objektov na strane Banky 
zabraňoval Bananský vŕšok a tiež aj Váh, ktorý 
občas menil svoj tok. Po povodni v roku 1774 
sa hlavné koryto rieky presunulo tesne pod 
Banku.  
    Onedlho po postavení prvých kúpeľných 
budov sa tu liečil gróf Jozef Gvadáni zo 
Skalice, ktorý v roku 1787 vydal veršované 
dielko Kúpanie v Piešťanoch. V ňom sú 
opísané aj prvé kúpeľné budovy. 
    V prvej drevenej budove sa nachádzali 
kabíny s vaňovými kúpeľmi. Okrem liečivej 
vody sa začalo používať aj bahno. Po 
procedúre si pacient ľahol na drevené ležadlo. 
Vaňové kúpele využívali majetnejší kúpeľní 

hostia. 
    V druhej drevenej budove boli vyhĺbené 
dva a neskôr tri bazény pre spoločné kúpanie, 
ktorých steny boli obložené drevom. Budova sa 
nachádzala v blízkosti vtedajšieho hlavného 
prameňa Crato, ktorý nebol totožný 
s neskorším hlavným prameňom Adam Trajan. 
V bazénoch sa spočiatku kúpali spoločne 

všetci, teda bohatí i chudobní, bez ohľadu na 
postavenie, národnosť a vierovyznanie. Voda 
v bazénoch však bola veľmi teplá, lebo 
vyvierala priamo z bahnového dna a kúpajúci 
v nej dlho nevydržali. Na okrajoch bazénov 
boli drevené lavice, na ktorých mohli sedieť 
s nohami ponorenými do vody. Na okraji 
bazéna občas vyhrávala cigánska hudba. 
    Ďalším vlastníkom kúpeľov bol gróf Jozef 
Erdődy. Ten k budove s troma bazénmi 
(nazývané Bahnisko, Ľudový kúpeľ a Židovský 
kúpeľ) dal postaviť prístavbu, do ktorej bol 
umiestnený ďalší bazén pre šľachtu a bohatých 
hostí, tzv. Panský kúpeľ. 
    V 18. stor. nastal určitý pokrok aj v oblasti 
balneológie a liečebných metód a to pričinením 
niekoľkých bádateľov. 
    V roku 1745 v Bratislave vydal Justus Ján 
Torkoš knihu Náčrt o piešťanských kúpeľoch, 
ktorú v období osvietenstva možno pokladať za 

prvú odbornú publikáciu z balneológie. 
Tunajšie kúpele osobne navštívil a vykonal 
výskum termálnej vody a liečivého bahna. Už 
vtedy navrhol pomocou hrádzí usmerniť 
hlavný tok Váhu tak, aby tiekol ďalej od 
Bananského vŕšku, čím by sa chránili pramene 
a kúpacie jamy (približne ako v súčasnom 
hlavnom riečisku).  

    Ďalším autorom bol viedenský 
profesor Johann von Crantz, ktorý na 
príkaz panovníčky Márie Terézie napísal 
a v roku 1777 vydal knihu Liečivé 
pramene rakúskej monarchie. Aj on 
navštívil tunajšie kúpele a vykonal 
chemický rozbor liečivej vody a bahna. 

Tiež stanovil druhy chorôb, ktoré možno 
v tunajších kúpeľoch úspešne liečiť. Obaja 
autori tiež odporučili individuálny prístup 
k pacientom.  
    Na Banke sa teda nezačali stavať kúpeľné 
zariadenia. Napriek tomu sa obyvatelia aktívne 
podieľali na kúpeľnom živote. Keďže stále 
chýbali ubytovacie kúpeľné zariadenia, tak sa 
viacerí kúpeľní hostia ubytovávali 
v sedliackych domoch a tiež si od roľníkov 
kupovali obživu. Zároveň si obyvatelia 
privyrábali vykonávaním rôznych kúpeľných 
služieb. Patrilo medzi ne kopanie, čistenie 
a vystielanie kúpacích jám vetvami alebo 
doskami, tiež doprava pacientov do kúpeľov 
a pod. Prechod cez Váh sa zabezpečoval 
kompou.   

HISTÓRIA BANKY  

Ing. Alexander Murín 

• Našou obcou vedú dve 
frekventované cesty, ktoré znamenajú 
zvýšené riziko dopravných kolízií 

a úrazov. Preto je veľmi dôležité 
vedieť sa na cestnej komunikácii 
bezpečne pohybovať ako chodec 
alebo ako bicyklista. Dopravnej 
výchove sa venovali naši žiaci  1. – 4. 
ročníka pod vedením odborných 
inštruktorov na dopravnom ihrisku vo 
Vrbovom. Prepravu autobusom 
financovalo  Občianske združenie pri 

ZŠ Banka. 

• Žiaci 2.,3. a 4. ročníka sa dňa 3. júna 2010 zúčastnili školského výletu. 
Najskôr zavítali do Matúšovho kráľovstva v Podolí. So záujmom so prezreli 
park miniatúr slovenských hradov a zámkov a oboznámili sa s ich históriou. 
Druhou zastávkou boli Čachtice. Tu absolvovali prehliadku múzea, 
v ktorom ich zaujal hlavne príbeh čachtickej panej. Výlet pripravila  pani 
učiteľka Mgr. E. Valková v spolupráci s triednymi učiteľkami 2. a 3. 
ročníka. 

•    Na programe otvorenia Letnej kúpeľnej sezóny v Piešťanoch dňa 5. júna  
sa podieľali aj naše dievčatá – z 2. 
miesta II. kategórie okresného kola 
súťaže Moderný tanec -  D. Bohušová, 
L. Bihariová, R. Ludwigová  a A. 
Julinyová  pod vedením pani učiteľky 
Mgr. K. Jantovej , ktoré vystúpili pred 
Domom umenia v sobotu popoludní a za 
svoj tanec zožali veľký úspech. 

•    V dňoch 7. – 11. júna sa žiaci 1. 
a 3. ročníka zúčastnili školy v prírode 
v rekreačnom zariadení Výtoky 
u pána J. Čirku. Za krásneho 
slnečného počasia sa učili, zabávali, 
súťažili a hrali. Za príjemných 5 dní 
v prírode a nezabudnuteľné zážitky  

ďakujú pani učiteľkám Mgr. K. 
Michnovej a Mgr. V. Škarkovej. 

• Národ bez vedomostí o svojej 
histórii je ako strom bez koreňov. Preto sa žiaci 6. 9. ročníka vybrali po 
stopách vzniku nášho národného života a štátnosti v našom regióne. Trasa 
viedla k pamätníku U Klasovitých medzi Starou Turou a Myjavou, kde sa 

odohrávali veľké boje za našu národnú 
svojbytnosť a za slovenský jazyk v rokoch 
meruôsmych (1848 – 1849). Na Myjave 
v Múzeu Slovenských národných rád si 
prezreli expozíciu  vzniku I. SNR, ktorej 
zakladateľmi boli Ľ. Štúr, J. M. Hurban a M. 
M. Hodža v roku 1848 a zoznámili sa 
s osobnosťou  II. SNR, ktorá bola založená 
v roku 1918, generálom, letcom, 
astronómom, horolezcom, ale hlavne 
štátnikom – M. R. Štefánikom. Ďalej viedla 
trasa do Hlbokého pri Senici, kde je pamätná 
izba J. M. Hurbana, a na Bradlo, miesto 
posledného odpočinku M. R. Štefánika. 
Opäť sme spoznali kúsok slovenských 

prírodných krás a zoznámili sme sa s históriou nášho národa, na ktorú 
môžeme byť hrdí. Exkurziu zorganizovala Mgr. H. Hrdinová v spolupráci 
s členkami predmetovej komisie spoločenskovedných predmetov 
a triednymi učiteľkami 6. – 9. ročníka. 

• Záver 16. ročníka korešpondenčnej súťaže MAKS  priniesol pre našich 
žiakov takéto výsledky: 
- Na  I. stupni sa najlepšie umiestnil M. Lúčny, 4. tr., 104. – 160. miesto 

v kraji, potom  s rovnakým umiestnením D. Kuropka, P. Filo a L. 
Némethová, 4. tr., 279. – 314. miesto v kraji a M. Jankechová, 3. tr., 674. 
– 727. miesto v kraji. Čakali na nich vecné odmeny – kalkulačky 
a hlavolamy. 

- Na II. stupni 2 hviezdy matematického neba získal žiak 8. triedy F. Julíny, 
ktorý skončil na 21. mieste v kraji, po 1 hviezde získali žiaci 7. ročníka M. 
Červeňanský – 30. miesto, J. Vlnka – 31. miesto a žiačka 5. ročníka N. 
Uhrínová – 32. miesto v kraji. Za celoročnú prácu s matematickými 
talentami ďakujeme pani učiteľkám Mgr. K. Michnovej, Mgr. E. 
Valkovej, Mgr. S. Gašparovej a RNDr. K. Šišanovej. 

ZO ŠKOLSKÝCH LAVÍC 

          Obec Banka 
 

Pri kúpeľnom meste leží 
naša malá dedina. 
Nie je veľká, ani známa, 
no v mojom srdci jediná. 
Okolo sa rieka vinie, 
hostí k sebe pozýva. 
Tá rieka je obľúbená, 
Váhom sa nám nazýva. 
Máme pekný malý kostol, 
ktorý pod cintorínom stojí. 
Tá dedinka vždy a znova 
dobrých ľudí v srdci spojí.                      

Žiacka práca v kategórii Vlastná tvorba - poézia k 800. výročiu obce Banka. 

Klára Macková, 5. trieda 

Poďakovanie na rozlúčku 
 

 Ako to už v živote býva, ľudia prichádzajú a odchádzajú. Pred tromi 
rokmi prišiel spravovať farnosť, pod ktorú patrí i naša obec, vynikajúci 
pán farár, človek s veľkým srdcom, vdp. farár Ladislav Kuna. Neustále 

povznášal naše duše k Bohu a naše srdcia k dobru. 
Bol tu pre každého a duchovným povzbudením 
pomáhal prekonávať ťažkosti, ktoré prinášal život. 
Zorganizoval množstvo zájazdov a pútí pre 
veriacich. Pomáhal pri obnove kostola a ďakoval 
obetavým dobrovoľníkom, ktorí pracovali pri 
rekonštrukcii kostola. Oslávil spolu s nami i 800. 
výročie obce a zasadil za kostolom pamätnú lipu. 
Z jeho kázní sme čerpali silu i poučenie do života.  
   Preto my,  veriaci i všetci občania obce, Vám 
vdp. farár ďakujeme za obetavosť, za vašu 
pastoračnú činnosť, za duchovnú obrodu, za Váš 

prístup k veciam duchovným i svetským, za vašu lásku k človeku, za Váš 
záujem o dianie v našej obci. 
     Želáme Vám, aby ste boli šťastný na svojom novom pôsobisku, aby 
ste svoju lásku k človeku mohli rozdávať v zdraví čo najdlhšie. Prajeme 
Vám dlhé roky pevného zdravia, Božích milostí a darov Ducha svätého. 
 
                                                                                   Občania obce Banka 


